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Divine Liturgy Variables on Sunday, August 13, 2023 

Tone 1 / Eothinon 10; Tenth Sunday after Pentecost 

 &Tenth Sunday of Matthew 

Leave-taking of the Transfiguration of Jesus Christ 

Righteous Maximos the Confessor; Eudokia and Irene (Xenia) the empresses ; 
Venerable Dorotheos of Gaza and his disciple Dositheos 

THE FIRST ANTIPHON  الانتيفونا الأولى 
Great is the Lord, and greatly to be praised, in the 

city of our God, in His holy mountain. Who settest 

fast the mountains by Thy strength, Who art 

girded about with power. 

Through the intercessions of the Theotokos, O 

Savior, save us. 

Who coverest Thyself with light as with a 

garment. The mountains shall rejoice at the 

presence of the Lord, for He cometh; yea, He is 

come to judge the earth. 

Through the intercessions of the Theotokos, O 

Savior, save us. 

Glory… Both now…  

Through the intercessions of the Theotokos, O 

Savior, save us. 

مَ ََا دََ جَ ََحَ بَ سَ ومَ ََبَ الرَ ََهوَ ََظيمَ عَ  فيََهَ إلَ ََةَ ينَ دَ فيَ ناَ
ََٱل م ث ب َ  .هَ سَ دَ قَ ََلَ بَ جَ  ب ال  ٱل ج  َ ٱل م تَ ت  َ، ت ه  نَ ب ق و  َطَ م  ق 

ر ة َ.ب ٱل ق د 
 نا. ص  ل   خ   ص  ل   خ  يا م   ،الإله   ة  د  وال   فاعات  ش  ب  

. ب  َالث و  َم ث ل  َالن ور  ه ََََبالَ الجَ  ال لاب س  اوَو ج  ِّ  لَق د  ت ه  سََ 
َلأن ه َالأ ر ض.َالر ب   ين  َآتٍ.َإن هَآتٍَل ي د 

 نا. ص  ل   خ   ص  ل   خ  يا م   ،الإله   ة  د  وال   فاعات  ش  ب  
َأوانٍََ…المجدَ  َوكل  َآمين.َ…الآن 

 نا. ص  ل   خ   ص  ل   خ  يا م   ،الإله   ة  د  وال   فاعات  ش  ب  
THE SECOND ANTIPHON  َالانتيفونا الثانية

His foundations are in the holy mountains. The 

Lord loveth the gates of Zion more than all the 

dwellings of Jacob.  

Save us, O Son of God, Who wast transfigured 

on Mount Tabor, who sing to Thee. Alleluia. 

Glorious things are spoken of thee, O city of God.  

Save us, O Son of God, Who wast transfigured 

on Mount Tabor, who sing to Thee. Alleluia. 

Zion is our mother, a man shall say, and such a 

man was born in her; and the Most High Himself 

hath established her. 

Save us, O Son of God, Who wast transfigured 

on Mount Tabor, who sing to Thee. Alleluia. 

Glory to the Father… Both now and ever… O, 

only begotten Son and Word of God… 

أساسات ها ة َ الم ق د س  َ ب ال  الج  َََََ.فيَ أبواب  َ ب  ي ح  َ الر ب 
ق وب َي ع  َمساك ن  َجميع  َم ن  َأكثر  ي ون  ه   َ.ص 

  ،ثابور لى طور  ى ع  ل  ج  ت   ن  يا م   ، الله ن  نا يا اب  ص  ل   خ  
 ا. ييلو ل  ه   .ك  ل   ل  ت   ر  ن   إذ  

ينة َالله َياَم د  ر  فاخ  َالم  َقيِّ ت   . ف يك 
  ،ثابور  لى طور  ى ع  ل  ج  ت    ن  يا م    ، الله  ن  نا يا اب  ص  ل   خ   

 .   اييلو ل  ه   .ك  ل   ل  ت   ر  ن   إذ  
َإنَ  َي قول  يَََأ م يَََالإن سان  َََه  َالإن سان  ،َوإن  ن  ي و  ه  ص 

َفيها ل د  ه َه وَ ََ،و  َن ف س  ِّ ي  َالع  هاَوإن  س  ََ.ال ذيَأس 
  .. ثابور  على طور    لَّى ج  ت    يا م ن  ،  ن  اللهيا اب    ناص  ل   خ  
 .يايلو ل  ه  

أَوانٍَََ…المجدَ  وَكل  يا كلمة الله  الإبن     آمين.ََ…الآن 
 …الوحيد
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THE THIRD ANTIPHON  الانتيفونا الثالثة 
Of Thy mercies, O Lord, will I sing forever. The 

heavens shall confess Thy wonders, O Lord, and 

Thy truth in the congregation of saints. Blessed is 

the people that knoweth jubilation. O Lord, in the 

light of Thy countenance shall they walk, and in 

Thy Name shall they rejoice all the day long.  

يَاَرَ مَ لَ  م ك  اَلدهرََبَ راح  اَلى ب  ح  ماواتَ َََ.أ س  ََت عََ ت َََالس  ر ف 
ياجائَ عَ بَ  َ يسين.ََََمان ت كَ أَ وبَ  َ،بَ رَ ََب ك  القد   ماع ة َ ج  فيَ

لَ  يَ ََبَ عَ شَ َِّ طوبىَ رَ ََ.ِّيلالتهَ ََفَ رَ عَ الذيَ ََنورَ ب َََبَ ياَ
 هَ.ِّ كََ َهارَ النَ َِّونَ ِّ هََ ت يَ ََكَ مَ وباسَ َجونَ هَ ت بَ يَ ََكَ هَ جَ وَ 

• During the Little Entrance, after the verses of the Third Antiphon above, chant the Apolytikion of the 

Transfiguration. Then, the following: 

THE EISODIKON (ENTRANCE HYMN) 

OF THE LEAVE-TAKING 
اع عيد الت جل يول( ة الدخ  يم  إيصوذيكون )ترن   د   لو 

For in Thee is the fountain of life, O Lord, and 

in Thy light shall we see light.  

Save us, O Son of God, Who art risen from the 

dead, who sing to Thee. Alleluia. 

 النور. ن  عاي  ن   ك  نور  ياة وب  الح   ن  ي  ع   ك  ل  ب  ق   ن  م   لأنَّ 
َالله نَاَيَاَاب ن  ِّ  صََََََََََََََ  َالأ مواتَ خ  َبين  َقَاو َم ن  ،ََيَاَم ن 

َلكَ  ت ِّين  َالم ر   ه ِّ ِّويا.َ:نحن 
• Now sing these hymns in the following order: 

RESURRECTIONAL APOLYTIKION 

IN TONE ONE 
ل   أبوليتيكيون القيامة باللحن  الأوَّ

While the stone was sealed by the Jews, and the 

soldiers were guarding Thy most pure body, Thou 

didst arise on the third day, O Savior, granting life 

to the world. For which cause the heavenly 

powers cried aloud unto Thee, O giver of life. 

Glory to Thy Resurrection, O Christ, glory to Thy 

kingdom, glory to Thy providence, O Thou Who 

alone art the lover of mankind. 

ََ َالطاه ر  د     ََ َالي هود،َوجسَََََََََََ ت م َم ن  َلم اَخ  ر  َالحج  إن 
أي هَََََاَ َ ََالَََََ    الثَََ و َ الي و  َفيَ ت  ،َق مَََََ  د  نَََََ  الج  َ ف ظ َم ن  ح 
َ َق و ات  ك   ََ ذلَََ  ََ لَََ ََاة.َ الحيَََ َ ََال م  العَََ ََا َ ََان حَََ ،َمَََ ِّ  ص  الم خ 

مََاوات ََالسََََََََََََََ  د  َالحيََاةدَالم جََ  ب  َيََاَواهََ  ،َهت ف واَإليََك 
د ََ  ََ ،َالم جَ ك   ََ َل م ِّ  َ د   ََ ،َالم جَ ََاَالم سََََََََََََََيح  َأي هَ ك   ََ تَ ََام  ل ق يَ

د   َو ح  ر  َالب ش  بير  ،َياَم حب   .ل ت د 
APOLYTIKION OF THE 

TRANSFIGURATION IN TONE SEVEN 
يح   أبوليتيكيون  وع الم س   الساب ع باللحن   ت جل ي ربنا ي س 

When, O Christ our God, Thou wast transfigured 

on the mountain, Thou didst reveal Thy glory to 

Thy Disciples in proportion as they could bear it. 

Let Thine everlasting light also enlighten us 

sinners, through the intercessions of the 

Theotokos, O Thou Bestower of light, glory to 

Thee.  

أ َ ِّ ي ت  ت ج  ب لَ يَ لم اَ الج  الإله َفيَ َ الم سيح  ََََ،هاَ أظ ه ر ت 
ََ ن  َلناَن ح  ر ق  ت طاعوا،َفأ ش  ب ماَاس  س  َح  َل ِّ تلاميذ  د    م ج 
َ يَاَمان ح  ، اَلإله  ة  َوال د  فاعات  بَ ش  ، اَلأز لي  نَور    ط أة الخ 

د َلكَ. ،َالم ج  َالن ور 
• Now sing the apolytikion of the patron saint or feast of the temple. 
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KONTAKION OF THE 

TRANSFIGURATION IN TONE SEVEN 
يح لتجَلّيالقنداق  وع الم س   عاب  السَ  باللحن   ربنا ي س 

Thou wast transfigured on the mount, and Thy 

Disciples, in so far as they were able, beheld Thy 

glory, O Christ our God; so that, when they should 

see Thee crucified, they would remember that all 

Thy suffering was voluntary, and could declare to 

all the world that Thou art truly the effulgent 

Splendor of the Father. 

ع ََ س  ب ماَو  س  ب ل،َوح  اَلج  اَلإله َعِّى اَلمسيح  أَيها ِّ  يت  تج 
ت ىََ ح  د  ،َ م ج  شاه دواَ َ ََت لاميذ    يعاي نو   ماَ ن د  ع 

زواََ وَي   ر  ، ت يار    بَاخ  َط و عا  آَلام ك  أَن  يَ ف ط نوا ِّوبا ، م ص 
عاع َالآبَ. َبالحقيقة َش  َأنت  َل ِّ عال م َأن ك 

THE EPISTLE 

(For the Tenth Sunday after Pentecost) 
 الرسالة 

   () للأحد العاشر بعد العنصرة

Let Thy mercy, O Lord, be upon us. 

Rejoice in the Lord, O ye righteous. 

The Reading from the First Epistle of 

St. Paul to the Corinthians. (4:9-16) 

Brethren, God has revealed us, the apostles, last 

of all, as those appointed to death; for we have 

become a spectacle to the world, both to angels 

and to men. We are fools for Christ’s sake, but you 

are wise in Christ; we are weak, but you are 

strong; you are glorified, but we are dishonored.  

Even to this present hour, we both hunger and 

thirst, we are naked, and are buffeted, and are 

restless; and we labor, working with our own 

hands. While reviled, we bless; while persecuted, 

we endure; while blasphemed, we exhort; we have 

become the filth of the world and the off-scouring 

of all things, even until now. I do not write these 

things to make you ashamed, but to admonish you 

as my beloved children; for though you have a 

myriad of tutors in Christ, yet you do not have 

many fathers; for I begat you in Christ Jesus 

through the gospel. I beseech you, therefore, be 

imitators of me. 

َر ح م ت ك َع ِّ ي ناَ.ل ت   نَياَ  رب 
.َ َبالر ب  د يقون  جواَأي هاَالص  َإب ت ه 

سول  الأولى   يس  بول س  الر  لٌ م ن  ر سال ة  الق د  ف ص 
 إلى أ ه ل  كور ن ثوس. 

ََ، الناس  ريَ َآخ  ل  الرس  َ ن  ز ناَن ح  أ ب ر  َالله َ و ة ،َإن  ياَإخ 
ناَمَ  ر  َص  .َلأن اَق د  ت  َل ِّ م و  عولون  دا َل ِّ عال م ََكأن ناَم ج  ه  ش 

أَم اََََ.والم لائ   ة َوالبشرَ  ، اَلم سيح  ل  أَج  َم ن  ه ال  َج  نحن 
َ وأ ن ت م  ع فاء ،َ ض  َ ن  ن ح  َ. المسيح  فيَ ف ح   ماء َ َ أ ن ت م 

م هانونَ  َ ن  ون ح  َ، م   ر م ون  َ أ ن ت م  ياء .َ ه ََََ.أ ق و  هذ  وإلىَ
َون ع ر ىَون َِّ  َن جوع َون ع ط ش  ن  اع ة َن ح  ََالس  ط م َولاَق رار 

،ََََ.ل ن ا د  ط ه  ن ض  ف ن بار  .َ ت م ،َ ن ش  َ. ِّين  عام  َ ون ت ع ب 
ت م لَ  ََََ.ف ن ح  أ ق ذار  ك  ناَ ر  َص  ق د  ر ع.َ ف ن ت ض  ِّ ي نا،َ ع  ن ع َ ي ش 

ميع َإلىَالآن ب ث هاَالج  ت خ  ساخٍَي س  أ و  َََ.العال م َوك  ت  ل س  ب اءَ و  اَلأ ح  أ و لادي َك  م  ظ ك  أَ ع  َهذا،َوإن ما َأ ك ت ب  ِّ   م  ج  َ.لأ  خ 
َفيَالم س دين  ش  َالم ر  َر ب و ة َم ن  َل   م  َكان  ،ََلأن ه َول و  يح 

َ ت   مَفيَالم سيح  ل د  .َلأن يَأن اَو  ثيرون  َآباء َك  َل   م  ل ي س 
بَالإنجيلَ  بَي.ََ.يسوع  ين  ت د  تَ  ونواَم ق  أَ ن  م  إَ ليك  ِّ ب  َف أ ط 
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THE GOSPEL 

(For the Tenth Sunday of Matthew) 
 الإنجيل

 ) للأحد العاشر من متى( 

The Reading from the Holy Gospel according 

to St. Matthew. (17:14-23) 

At that time, a man came up to Jesus and kneeling 

before Him said, “Lord, have mercy on my son, 

for he is an epileptic and he suffers terribly; for 

often he falls into the fire, and often into the water. 

And I brought him to Thy disciples, and they 

could not heal him.” And Jesus answered, “O 

faithless and perverse generation, how long am I 

to be with you? How long am I to bear with you? 

Bring him here to me.” And Jesus rebuked him, 

and the demon came out of him, and the boy was 

cured instantly. Then the disciples came to Jesus 

privately and said, “Why could we not cast it 

out?” Jesus said to them, “Because you have no 

faith. For truly, I say to you, if you have faith as a 

grain of mustard seed, you will say to this 

mountain, ‘Move from here to there,’ and it will 

move; and nothing will be impossible to you. This 

kind never comes out except by prayer and 

fasting.” As they were traveling together through 

Galilee, Jesus said to them, “The Son of man is to 

be delivered into the hands of men, and they will 

kill Him, and He will rise on the third day.” 

يس م تَّى الإن جيل ي     لٌ شريفٌ م ن  بشارة  القد  ف ص 
 الب شير  والتلميذ  الطاه ر. 

ث اَل ه َ ،َف ج  ََان  ناَإلىَيسَََََََََوع َإنسَََََََ ،َد  َالز مان  فيَذ ل ك 
م َاب ني،َ ،َار ح  دَييَاَرب  َوقَال  َفيَرس وس  ذ ب  فَأنَ ه َي عَ 

َوكثيرا َ ثيرا َفيَالنار  ديدا ،َلأن ه َي ق ع َك  ِّ ة َوي ت أ ل م َش  الأ ه 
َََ.فيَالماء ت طيعواَأن   ََ َي سََََََ ِّ م  ،َف  ت ه َل ت لاميذ    م  َقد  وق د 
َََ.ي شََََََََََََََف وهَ  َ  ي ر  دَيأي هَاَالجيَل  َيسََََََََََََََوع َوقَال  فَأ جَاب 

،َإلىَم تىَأكونَ  و ج  م نَالأ ع  ت ىَم تىَََالم ؤ  م ع   م؟َح 
نََا َإلىَه ه  َإلي  ه  ؟َه ِّ م َبََ  ِّ   م  ت م  ر ه َي سََََََََََََََوع ،َََ.أ ح  وان ت ه 

َ ك  َت ََِّ  َال  لاو َم ن  ف ي  ،َوشََََََََََََََ  ي طََان  ه َالشََََََََََََََ  نََ  َم  ر ج  ةَ فخ  ن اَالت لاميذ َإلىَي سوع َعِّىَان ف رادٍ،َََ.الساع  حين ئ ذٍ،َد 
َن خَ  َأ ن  ن  َن ح  ع  ت ط  َن سََََََََََََََ  َوقَالوادَيل مَاذاَل م  ه ؟يَفقَال  ر جَ 

َ ،َل و  َل  م  َأ قول  ق  و َإيمان   م.َفإ ن يَالح  َي سوع دَيل ع د  ل ه م 
َ َت قولون  ،َل   ن ت م  ل  د  ر  َالخ  ة   ََ بَ َح  ل   ََ ثَ َم  ََان  َإيمَ َل   م  ََان  كَ
يَولاَ ،َف ي ن ت قَ ل  نَاَإلىَه نَا   َه ه  َم ن  َيان ت قَ ل  ل  بَ  ذاَالج  ل هَ 

ءَ  ي  َشََََََََََََََ  ِّ ي   م  َع  ذ ر  َََوهََذاََ.ي ت عََ  َإلا  ر ج  َلاَي خ  ن س  الج 
وَ  و  لاة َوالصََََ  ،ََ.بالصََََ  َفيَالجِّيل  َكانواَي ت ر د دون  يَوإذ 

َإلىَ ِّ م  َي سََ  م ع َأن  َم ز  ر  َالب شََ  َاب ن  َي سََوع دَيإن  َله م  َي قوو.يَ.أيديَالناسَ قال  و َالثال    َفيقت ِّ ون ه ،َوفيَالي و 
MEGALYNARION FOR THE LEAVE-

TAKING OF THE FEAST IN TONE FOUR 
 الرابعباللحن  ت جل ي لوداع عيد  التعظيمة 

Magnify, O my soul, the Lord Who wast 

transfigured on Mount Tabor. 

Thy birth-giving, O Theotokos, has been shown 

free of corruption; for God did come forth from 

thy womb putting on flesh; and on earth did He 

appear, and walked among men. Wherefore, thee 

do we all magnify. 

 
ثَابور. ِّ ىَعِّىَطور  تَ ج  اَلذي اَلرب  نَ فسي يَا مي َع ظ  
َف سادٍ،ََ ِّ وًّاَم ن  َخ  َظ ه ر ت  َق د  ت ك  َو لاد  ة َالإل ه ،َإن  ياَوال د 

ََ شائ ك  أ ح  َ م ن  َ ر د  و  الإل ه َ َ ِّىََلأ ن  وع  ا،َ د  س  ج  اَ لاب س 
ميع ناَ َج  .َف ِّذ ل ك  ر ف  َت ص  َالن اس  ،َوب ي ن  ر  َظ ه  الأ ر ض 

مَ. َن ع ظ    ل ك 
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KOINONIKON (COMMUNION HYMN) FOR 

TRANSFIGURATION IN TONE EIGHT 

وع  لكينونيكون )ت رن يم ة المناول ة(  ت جل ي ربنا ي س 
يح باللحن  الث ام ن  الم س 

O Lord, in the light of the glory of Thy face shall 

we walk, and in Thy Name shall we rejoice 

forever. Alleluia. 

َ جون  ،َوي ب ت ه  ك   ََ هَ َو ج  َب نور  ِّ  ون  َي سََََََََََََََ  ،َإن ه م  ََاَر ب  يَ
َالن هار.َه ِّ ِّوييا. َطول  م ك  َباس 

• Instead of singing “We have seen the true light”, sing the Apolytikion of the Transfiguration. 

THE DISMISSAL الختم 

Priest: May He Who was transfigured in glory 

before His holy disciples and apostles on Mount 

Tabor, and rose from the dead, Christ our true 

God, through the intercessions of His all-

immaculate and all-blameless holy Mother; by the 

might of the Precious and Life-giving Cross; by 

the protection of the honorable Bodiless Powers 

of Heaven; at the supplication of the honorable, 

glorious Prophet, Forerunner and Baptist John; of 

the holy, glorious and all-laudable apostles; of our 

father among the saints, John Chrysostom, 

archbishop of Constantinople, whose Divine 

Liturgy we have now celebrated; of the holy, 

glorious and right-victorious Martyrs; of our 

venerable and God-bearing Fathers; of Saint N., 

the patron and protector of this holy community; 

of the holy and righteous ancestors of God, 

Joachim and Anna, of the Righteous Maximos 

the Confessor; Eudokia and Irene (Xenia) the 

empresses; and Venerable Dorotheos of Gaza 

and his disciple Dositheos, whose memory we 

celebrate today, and of all the saints: have mercy 

on us and save us, forasmuch as He is good and 

loveth mankind. 

ِّ ىََََالكاهن: َت ج  قيقي،َياَم ن  َإله ناَالح  أي هاَالم سيح 
َثابورَ ََأماوَ  ِّىَجبل  َع  ه َالق د يسين  َمنََياََ، ت لاميذ  قاو  الأمواتَ  َ بين  ََ َ،م نَ ال  ِّ  ي ة  الق د يسة َ َ أ م  ك  َ فاعات  ب ش 

ََ ِّيب  الص  رة َ وبق د  عيبٍ،َ َ ك ل   َ م ن  والب ريئة َ الطهارة َ
ََ َالسماوي ة َالم   ر مة  َالق و ات  يي،َوبط ِّ بات  ال  ريم َالم ح 
ََ الم جيد  َ السابق  ال  ريم َ َ والنبي   َ، ساد  الأج  مة َ العاد 

المَ  َ ين  والقديس   دان،َ الم عم  ن اَ ََيوح  ل  الر س  َ ر فين  ش 
ََ م ديح، َ ب ك ل   َ ديرين  َالج  ين  ي س  ال ق د   ف يَ َ ِّ يل  الج  و أب ين اَ

اَل ذ ه ب ي َ  ن ا ح  اَل قسطنطين ي ةََال ف م ََي و  ة  اق ف  أَس  ََََ،ر ئيس  كات ب 
ريف ة،ََ م ة َالش  د  ه َالخ  ََه ذ  ه داء  َالش  َالم جيدي ن  ين  وآبائَ والقديس   َ، بالظ ف ر  َ بالله،ََالم تأل قين  َ حين  ش   الم ت و  َ الأب رار  ناَ شفيعَ ََوالقد يسَ  ة،ََََ)ف لان(َ الم ق د س  َ ال  نيسة  ه َ ه ذ 

َ الم سيح  َ د ي  ج  وحن ة َ يواكيم َ َ يق ي ن  الصد  َ ي ن  يس  والق د 
َ الم  كس  م    ار  الب    ديس  والق  الإله،َ ترف،  ع  يموس 

إيريني،    وطة  ب  غ  الم    لكة  والم    ية  ق  أفدوكيا الت    لكة  والم  
وتلميذ    ار  الب   الغزاوي   دوسيثاوس،  ه  دوروثاوس 

وَ  مناَََ،الذينَن قيم َت ذ كار ه مَالي و  ،َار ح  َق د يسيك  ميع  وج 
رَ. َل ِّ ب ش  َصال ح َوم ح بٌّ ناَب ماَأن ك  ِّ  ص  َوخ 

Priest:  Through the prayers of our Holy Fathers, 

Lord Jesus Christ our God, have mercy upon us 

and save us. 

َي سَوع َََالكاهن: ،َأي هاَالر ب  يسَين  َآبائ ناَالق د  ِّوات  ب صَ 
نا. ِّ  ص  ناَوخ  م  َإله نا،َار ح   الم سيح 

Choir: Amen. :آمين.َالجوقة 
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ANNIVERSARY OR OUR DEPARTED FOR THIS SUNDAY 

DAY                    NAME OF THE DEPARTED               ANNIVERSARY 

 

8     Sonia Kalisse      2 

8     Samir Massad     6 

 8     George Loutaif     32 

 9     Dorothy Haick     41 

 9     Marie Orfali      26 

 10     Malvina Mana     16 

 13     Georgette Kanawaty     15 

 13     Adele Shaker      42 

 

• Please, pray for the health of the following parishioners: Ellen, Robert, Alex, Sam, Elias, Nassar, 

George, Nina, Sonia, George, Beshara, Irene, Nadia, Christine, Toni, George, Helena, Rami and Maien. 

 

CONGRATULATIONS 

• Holy Bread is offered for the good health of Nader Alnader and Ghazal Chahin on the occasion of 

churching their new baby boy Jason Alnader.  May God Bless them! 

• Holy Bread is offered for the good health of Alain and Elissa Saad on the occasion of churching their 

new baby daughter Elena Saad.  May God Bless them! 

 

ETERNAL LIGHT 

• Aug 13: In loving memory of Nahida Irbib from Nadim Irbib and family. 

• Aug 13: In loving memory of Munir Muasher, Khalil, Sarah and Safwan Muasher from 

   Shadia Muasher and family. 

• Aug 16: In loving memory of Sima Bechbache from Rafik Bechbache and family. 

• Aug 19: In loving memory of Nehmatallah Kerba from his daughter Marie Kerba Gharghoury. 

• Aug 26: In loving memory of Nada Farah Kakish from Farah and Abla Kakish 

• Sep 10: In loving memory of Jalal Qaqish from his family 

• Sep 23: In loving memory of Ernest Younes from his family. 

 

MAINTAINING SILENCE DURING THE SERVICE 

• The congregation is expected to actively participate in worship. However, God’s house is a place 

for reverence and worship, not loud and idle conversations (between each other or on cell phones).  

Please, turn off cell phones and any other devices when you are attending the Liturgy.  If you have 

a situation that requires you to speak to other parishioners, please do that quietly outside the 

church or downstairs in the basement.  

 



COFFEE HOUR 

• The coffee hour is offered today in loving memory of Yvette Abdallah by her family.  May her 

memory be eternal. 

 

SOCCER TOURNAMENT LUNCHEON 

• Saint George Soccer team would like to invite you on August 20 right after church to a BBQ 

luncheon. Please come hungry and bring your family and friends to help support our boys and girls. All 

proceeds from the luncheon will go towards supporting their trip to Montreal and their accommodations 

in the hotel. The tournament will be hosted by Saint George Montreal on September 2nd 2023. If you 

can’t attend the luncheon and you are interested in making a donation, please call Wissam El-Bouri at 

416 389-4937. Thank you for all your support in advance. 

 

2023 SOCCER TOURNAMENT SEPTEMBER 1-3 

• This year Saint George Montreal is Hosting 20th annual soccer tournament. If you are a good soccer play 

(Male or Female) over 16 years old and like to participate, please text one of the following people. 

Wissam El-Bouri: 416-389-4937 or Adel Shami:  416-846-8001 or Nabil Tahan: 647-864-6117. 

More information is available in the flyer. Please check it out if you are interested. 

 

SCHOLARSHIPS FUNDS 

• Scholarship funds made available to students attending college and university from our parish.  

Prospective applicants must be active in the life of the church.  Applications are available at the church 

office.  Deadline for acceptance is August 14, 2023.  The following is a list of available scholarship 

funds: 

 

ALEXANDER & ROSE YOUNES MEMORIAL SCHOLARSHIP FUND 

ISSA KHOURY SCHOLARSHIP FUND 

FOUAD EL-HAGE SCHOLARSHIP FUND 

ORTANSE EL-HAGE SCHOLARSHIP FUND 

SALIM ELIAS ZABANA MEMORIAL SCHOLARSHIP FUND 

RAMI & JOANIE YOUNES SCHOLARSHIP DONATION 

 

 Please see attached application. 

CHURCH OFFICE 

 

Anyone wishing to church a child, removal of crowns, have a memorial service, or would like Fr. 

George to give communion or visit their loved sick ones, should contact the church office ahead of 

time (905) 731-7210. In case of emergency, call Fr. Georges Mokbel (416) 725-2888 

 



 

BLESSING OF HOMES 

• Father Georges is visiting our parishioners and blessing their homes.  If you like to have your home 

blessed, please call Fr. Georges 416-725-2888 or email the office info@stgeorgeantiochianchurch.org  

with your name and address. Father prefers that those who live in apartment’s building to arrange for 

few apartments to be blessed together. 

 

FIRE ROUTE,  HANDICAPPED PARKING, AND PARKING LINES 

• Please make sure not to park on the side of the church or in front of the Fire hydrant, for this is a fire 

route.  Also ensure not to park in the spots designated for handicapped parking.  Anyone who parks and 

does not show a handicap permit on the window will be tagged. 

 

TEEN SOYO 

 

• SOYO = Society of Orthodox Youth Organizations We are a dynamic group of Orthodox 

Christians that provides teens the opportunity to grow spiritually with fellow SOYO members 

within the community.  

We focus on Spiritual, Fundraising, and Bonding Activities for ages 13-18 

 

Are you between the ages of 13-18?  

Do you want to get involved?  

Do you want to see behind the scene photos? 

Do you have any questions? 

 

Join our WhatsApp group for direct communication for all our events.  

 

Contact your Youth Advisors! 

Angela Ghazal: (416) 720-0308 Or Fady Freiga: (647) 892-6136 

 

You can also find us on... 

Facebook @ St. George Toronto Teen SOYO 

Instagram @ toronto.soyo 

Email @ toronto.soyo@gmail.com 

 

• Kindly Submit your Contribution through the Following Methods: Connect to the Church 

Website www.stgeorgeto.org Click on Donate 

• “e-transfer”  info@stgeorgeantiochianchurch.org Account Name: St. George Church  

• PayPal, or send your Cheque by Mail to:  St. George Antiochian Church, 9116 Bayview Ave, 

Richmond Hill ON, L4B 3M9    

Good will come to those who are generous and lend freely, who conduct their affairs with justice. 

(Psalm 112:5) 

 

mailto:info@stgeorgeantiochianchurch.org
mailto:toronto.soyo@gmail.com
http://www.stgeorgeto.org/
mailto:info@stgeorgeantiochianchurch.org


Activities at St. George Antiochian Orthodox Church – Toronto.  
Month: August 2023 

Date  Time Activity Location 

Tuesday  
August 1st  

1:00 – 8:30 pm Golf Tournament  Galedon Woods Golf Club 

Thursday  
August  3rd   

8:30 – 11 pm Soccer Practice Gym at St. George Centre 

Friday 
August  4th  

7:30 – 11:30 pm Families Gathering & Sports Gym at St. George Centre  

Sunday  
August 6th  

9:30 – 11:30 pm   Basketball for the Adults Gym at St. George Centre 

 

Thursday  
August  10th  

8:30  – 11:00 pm Soccer Practice Gym at St. George Centre 

Friday  
August  11th  

7:30 – 11:30 pm Families Gathering & Sports Gym at St. George Centre  

Sunday August 
13th till 

Saturday 
August 19th  

 CAMP T (2nd Session)  

Sunday  
August 13th  

9:30  – 11:30 pm   Basketball for the Adults Gym at St. George Centre 

 

Thursday  
August  17th   

8:30 – 11:00 pm Soccer Practice  Gym at St. George Centre 

Friday 
August  18th      

7:30 – 11:30 pm Families Gathering & Sports Gym at St. George Centre  

Sunday  
August  20th   

9:30 – 11:30 pm  Basketball for the Adults Gym at St. George Centre 

 

Thursday  
August  24th   

8:30 – 11:00 pm Soccer Practice  Gym at St. George Centre 

Friday 
August  25th      

7:30 – 11:30 pm Families Gathering & Sports Gym at St. George Centre  

Sunday  
August  27th  

9:30 – 11:30 pm Basketball for the Adults Gym at St. George Centre 

 

 



Holy Services at St. George Antiochian Orthodox Church – Toronto.  
Month: August 2023 

Date  Time Service 

Tuesday, Wednesday, 
Thursday & Friday  

August 1st to 4th   
7:00 p.m. 

Small Supplicatory Canon 
Paraklesis to the Most Holy Mother of God 

Saturday 
August 5th  

4:00 p.m. Confessions 

5:00 p.m. Great Vespers with Litia/Artoklasia 

Sunday  
August 6th   

 

9:00 a.m. Festal Orthros  

10:30 a.m. Divine Liturgy – Transfiguration of our Lord Jesus Christ 

Monday, Tuesday, 
Wednesday, Thursday 

& Friday  
August 7th to 11th    

7:00 p.m. 
Small Supplicatory Canon 

Paraklesis to the Most Holy Mother of God 

Saturday 
August 12th  

4:00 p.m. Confessions 

5:00 p.m. Great Vespers 

Sunday  
August 13th  

9:00 a.m. Orthros  

10:30 a.m. 
Divine Liturgy – 10th Sunday of Matthew, Apodosis of the 

Transfiguration, Maximus the Confessor 

Monday  
August 14th 

5:30 p.m. Festal Orthros  

7:00 p.m. Divine Liturgy – Dormition of the Virgin Mary 

Saturday 
August 19th   

5:00 p.m. Great Vespers  

Sunday  
August 20th   

9:00 a.m. Orthros  

10:30 a.m. Divine Liturgy – 11th Sunday of Matthew 

Tuesday  
August 22nd   

6:00 p.m. Orthros  

7:00 p.m. 
Divine Liturgy – Apodosis of the Dormition of the Virgin 

Mary 

Saturday 
August 26th     

5:00 p.m. Great Vespers 

Sunday  
August 27th   

9:00 a.m. Orthros  

10:30 a.m. Divine Liturgy – 12th Sunday of Matthew 

Monday  
August 28th  

6:00 p.m. Festal Orthros  

7:00 p.m. 
Divine Liturgy – Beheading of the Forerunner and Baptist 

John  

 



 



  

 

August 2023 E-News from the 

Antiochian Archdiocese 

Let us take heed, brethren, lest by loving evil desires and being arrogant to one 

another, we fall away from our heavenly Father's love. For these two evils 

include every passion which separates us from God. – St. Gregory Palamas 

 

Greetings in the name of our Lord, God and Savior Jesus Christ! 

Our Antiochian Archdiocese is filled with vibrant, active ministries led by 

dedicated clergy and laity. Click the links for photos, videos and stories. 

 

  

 

 

The 56th Biennial Archdiocese Convention 

After four years and a pandemic, the clergy and laity of 

our God-protected Archdiocese finally reunited in 

person. Take a moment to reflect on the joys of the 

Convention through hundreds of photos, the presence 

of a miraculous icon, the addresses of Patriarch John X 

and Metropolitan Saba, the Bible Bowl and Oratorical 

winners, our vibrant ministries, and more. 
 

 

https://www.antiochian.org/regulararticle/1690
https://www.antiochian.org/dashboard?name=Archdiocese%20Convention%202023
http://www.antiochian.org/


 

 

Patriarch John X, Metropolitan Saba Have Busy July 

Before the Archdiocese Convention, His Beatitude and 

His Eminence spent precious time with our campers at 

the Antiochian Village, celebrated the Patriarchal Divine 

Liturgy at St. George Church in Phoenix in which His 

Beatitude ordained a deacon and elevated a subdeacon, 

and were warmly received at St. Anthony's Greek 

Orthodox Monastery in Florence, Arizona. 
 

 

 

 

The Dormition is August 15 

The Orthodox Church celebrates the falling asleep of 

Mary the Theotokos, and her entrance - body and soul - 

into heaven. How do we explain this miracle to our 

Sunday School students when we can barely wrap our 

own minds around it? Read “Sharing the Mystery of 

the Dormition with Children” and other important 

resources to prepare for this great feast. 

 

 

 

 

 

Unique Orthodox Pilgrimage to Oman in October 

October 24 marks the 1500th anniversary of the 

martyrdom of St. Arethas (al-Haarith) and thousands with 

him. Last year saw the consecration of the first Orthodox 

Church built on the Arabian Peninsula since before Islam 

began. Metropolitan Saba blesses a pilgrimage for 

clergy and laity to Muscat to celebrate 

St. Arethas with our brothers and sisters in Oman. 

 

 

https://www.antiochian.org/regulararticle/1678
https://www.antiochian.org/regulararticle/1687
https://www.antiochian.org/regulararticle/1687
https://www.antiochian.org/regulararticle/1689
https://www.antiochian.org/regulararticle/1689
https://www.antiochian.org/regulararticle/112
https://www.antiochian.org/regulararticle/112
https://www.antiochian.org/regulararticle/1704
https://www.antiochian.org/regulararticle/1704


 

 

Growing Orthodoxy in the Heart of LDS Utah 

Almost 90 percent of Utah County residents identify as 

members of that church. But some have left and found 

Holy Orthodoxy in their backyard, and others like them 

are inquiring, at St. Xenia Church of Payson, 

Utah. Ancient Faith Today Live interviewed the pastor, 

Fr. Justin Havens, who shares lessons about how to 

evangelize and bring people to Christ wherever we are. 

 

 

 

 

 

St. Athanasius College Launches Seven Online 

Biblical Studies Classes 

If reading the Bible seems intimidating, virtual classes 

taught by scholars of our Archdiocese can change that! 

St. Athanasius College will help to survey the story, 

message, and purpose of the Scriptures, as well as their 

interpretation and use within the Orthodox 

Church. Registration is still open! 
 

 

 
 Watch This! 

The Archdiocese National Choir made its 

spectacular debut at the Convention! 

They sang hymns from composers new and 

old, including chant and choral renditions 

of "The Angel Cried" from the ninth ode of the 

Paschal Canon. Enjoy! 

  
 

    
Facebook Antiochian.org Instagram YouTube 

 

 

 

https://www.antiochian.org/regulararticle/1705
https://www.antiochian.org/regulararticle/1681
https://www.youtube.com/watch?v=q4qVASUg-n4
https://www.youtube.com/watch?v=6tTPUJjM2gA
http://www.facebook.com/antiochianorthodoxchristianarchdiocese
http://www.antiochian.org/
http://instagram.com/antiochianarchdiocese
https://www.youtube.com/c/AntiochianOrthodoxChristianArchdioceseofNA
http://www.facebook.com/antiochianorthodoxchristianarchdiocese
http://www.antiochian.org/
http://instagram.com/antiochianarchdiocese
https://www.youtube.com/c/AntiochianOrthodoxChristianArchdioceseofNA
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Faith and Science 

By Metropolitan Saba (Isper) 

The scope of science is the tangible and perceptible. Science deals with concrete 
reality. It is built on analysing, scrutinizing, and unveiling the different components 
of what it studies. For instance, science attempts to know the body’s components, 
the functions of its organs and their coordination, its diseases and the reasons for 
its deterioration or growth, in addition to all its mysteries that surpass our human 
understanding. Science deals with concrete reality, to improve it, to beautify it, to 
enrich it, etc. 

When science reaches beyond concrete reality and encroaches on the spiritual 
realm, dreams, motivations, and inclinations, when it deals with the inner person 
and studies the existential problems such as love and hatred, inner peace, anxiety, 
pain, meaning, death, life, evil, and good—then science abandons its strict scientific 
rules and enters into the realm of conclusions, deductions, theories, and 
reflections. Science does not thus remain as science, but it becomes philosophy or 

metaphysics.  

Science helps me know what is suitable for my health and what is suitable for my 
practical and economic affairs. It provides me with healing and treatment for my 
illnesses and facilitates my movement from one place to another. However, it 
doesn’t give meaning to my life. It doesn’t explain to me the existence of death, 
evil, pain, or injustice. From a human perspective, these issues fall under the scope 
of philosophy, faith, or religion. 

If we want an integrated vision, we find in science and faith two complementary, 
not contradictory, fields. The first makes the life of human beings easier at many 
levels; and the second gives them the motivation, meaning, and inner power to live 
life in its fullness. “I have come that they may have life, and that they may have it 
more abundantly” (John 10:10). Man is a physical-psychological being. He is 
composed of spirit and matter. Christian theology calls him a “psychosomatic 
being”—i.e., a soul-body being. The body has its demands and needs, and so has 
the soul. Only satisfying what is of the body makes humans instinctive beings, 
similar to animals. History has shown that humans are not satisfied with the 
material, nor do they only seek material things, except when they lack what is 
necessary for life. However, as soon as they fulfil their basic needs of life, they move 
on to the deeper needs, the needs of the soul and the spirit. 



Science has its realm, and so does faith. The realm of faith is more comprehensive 
and general than that of science; faith incorporates science to improve human life, 
and it cooperates with God in creativity. The most important aspect of faith is that 
it provides the guardrails that give science its values and guard against its impulses, 
which humans may direct toward destruction and devastation rather than toward 
building a better life.  

Who sets the ethics of science? Who prevents science from producing super 
humans (the “posthumans” of transhumanism) and annihilating weak humans? 
Who prevents science from establishing a new human slavery? Who gives human 
meaning to scientific achievements? Who establishes the ethics of biological 
sciences (bioethics)? Who satisfies the human soul that thirsts to find love and 
security? Who empowers the human being to achieve a better life and gives him 
meaning and fulfilment, which he has pursued throughout his existence on earth? 
Science cannot now find, nor has it ever been able to find, answers to these and 
many other questions. 

Science has lost the glamor it had in the twentieth century. People have started to 
perceive science realistically after dreaming for a long time of a paradise promised 
by science. People once expected science to change everything for the better; 
however, they have discovered that it is only a tool that may equally change things 

for the worse, in evil hands.  

Science and faith have struggled with each other a lot in the past. Perhaps one of 
the reasons for their conflict is the dominance of religion and its utter hegemony 
over European societies during the Middle Ages, which was accompanied by 
contemporaneous scientific concepts founded on narrow and literal 
understandings of religious texts.  

Scientific development has contributed to the liberation of faith from human 
religious frameworks, shaped within a specific time and place. And after centuries 
of conflict, both science and faith have begun to take their natural places without 
encroaching on each other. Scientists have come to understand that their 
knowledge is limited to what is concrete and can be improved and that their 
theorizing on the intangibles betrays scientific rules and encroaches on 
contemplation, philosophy and faith. Believers, on the other hand, have recognized 
that the Holy Bible is a theological book that tells humans about God through the 
culture within which it was inspired and that it does not offer scientific knowledge, 
even if sometimes it was expressed in scientific terms as understood by its 

contemporaneous audience . 



Faith is personal, and it is related to many things, such as humility, openness, 
obedience, the wholeness of man, and the integrity of his mind and heart. That’s 
why we may find both faithful and atheistic scientists, just as we find both faithful 

and atheistic philosophers.  

It is time for us to put God in His own category above our human abilities, however 
big they may seem, since He is immeasurably beyond our understanding. 



 الإيمان والعلم 
 المتروبوليت سابا )اسبر( 

العلم نطاقه المحسوووووسوووواو والميتوااو  لتعا م العلم ود الموموع   اوت للم التحلي   
والتدقيق ووعرفة التركيب  الجسوووووووم الى ووووووورث للم سوووووووبي  الم ا    الح ووووووور  ووموع  

وتفواوو  لمل،وا   وظيفوة العلم ومواوانواتوه تفم  فر وعرفوة تركيىوه  ووظوائه  ل وووووووووووووووائوه  
و وراضوووووووووووه و سوووووووووووىال ترامعه  و نموأس    تلم وا ىيالع و   سوووووووووووراا ت فم للم العا   

اس   جمأله   غييه   تلخ  الى رث  لتعا م العلم ود وا ىو ووموع  فيطوأ
ليوودوووا لت طأم العلم الموموعاو  و وودموو  لووالم احنسوووووووووووووووا  الرو ر و   وووه وعوافعووه 

 داس ق وا ا الوموع اسسواسويأة كالحب والفرا،ية   وويوله  ليدوا لتعا م الومدانياو و 
السوووووووو ت الداملر  الالق  اسلم  المعيم  الموو  الحيا  وال وووووووورأ وال ير    ف نأه لت لأم 
ل  قوالدس العلميأة ال ووووووووووووااوة  و دم  وجا  ا سووووووووووووتيتا   وا سووووووووووووتد    والتيتير  

 ع( والتأوأ     لىام للماً    ير فلسفة ووا واائياو )ويتافيز 
 سوالدنر العلم فر وعرفة المياسوب ل وحأتر  والموافق سوواث الميي ويأة وا قت واع أة   
ر انتاالر و  واا  تلم همر  لفيأه    عطيير  عنر بالدواء ال وووافر لمرضووور  و يسوووأ لزوأ
ر لر وموع الموو   و ال وووووووووووووورأ   و اسلم   و التلم    ىو س  وعيمً لحيواتر  و   فسووووووووووووووأ

 لسفة   و اح ما    و الدأل  نطاق،ا  ب ر أاً  الف
ت   اعنا اؤ ة وتفاولة  نجد فر العلم واح ما  ويداني  وتفاولي    وتياق ي    ولأ،ما  
ر ويي وووووووة احنسوووووووا  فر ك ير و  المياعل   وال انر  عطيه عفعاً  ووعيم  و اقة  ليسوووووووأ

ا  نووا فجأووت لتفو  ل،م الحيووا    وو ة  و   موو  ايح الحيووا  بملأ،ووا  ا وووأ   ووو ء  عامليووأ
نفسوووووووانر  ىو و لوه و  اوة وواعأ    -(  احنسوووووووا  كائ  مسووووووومانر10/10الحيا ا)لو



مسوودث  للجسوود وطالىه وا تياماته  -نسوومأيه وسوويحيأاً كائياً ابسووياوسوووواترا   ث نف  
وك لع لليف    ا كتفاء بالجسوووووووووووود ووا له  جع  الى وووووووووووور كائياو  رائز أة  للم  راا 

  أ ا نسوووووووووووووا     اتفر بالماعأ او  و   سوووووووووووووعم تلم وا  الحيواناو  وقد  ظ،ر التاا خ
سوووووووووواىا  ت   ييما تعويس ال وووووووووروا أاو وي،ا  لفيأه  و الما   حاأق  امته وي،ا  ليتا  

 تلم الحامة اسلمق   امة نفسه واو ه 
للعلم ويدانه وك لع للإ ما   ويدا  اح ما   شوووووووم  و لمأ  ف،و لت ووووووومأ  العلم وسووووووويلةً 

لحيا   وو ووااكة ف فر اح دا   اسىمأ فر اح ما   نأه ل وأ  ال ووواب   لتحسووي   ووا ا
التر تجع  للعلم واانته  وتحدأ و  اندفالاته  التر قد لومأ،،ا احنسووووووووووووووا  تلم التدوير  

 والت ر ب   دً  و  البياء والحيا  الف لم 
ى ور ال وعفاء   و    ود  م ييأة للعلم  و  لوقفه ل  تنتا  احنسوا  السووبر ومفياء ال

و   ميعوه و   يواء لبوع وأة تنسوووووووووووووووانيوأة مودلود   و   عطر للإنجواياو العلميوأة وعيواىوا 
(   و  ُ  ووووووووووىد نف  bioethicsاحنسووووووووووانر  و    وووووووووود  م ييأاو للعلوت اح يائيأة )

احنسووووا  المتعطأ ووووة تلم الحبأ واسوا   و    ووووحيه بطاقاو الحيا  الف وووولم و عطيه 
فتح لي،مووا  وا  وموعس للم اساو و  لزا   ىوو س و يرىووا المعيم والموو ء  اللوو ل   

  سألة    ستطيد العلم ولم  ستطد    لومد تماباو ل،ا 
مىا  ر ق العلم  ال ث كا  له فر الار  الع ووووووووور    وبد  احنسوووووووووا  ليتر تليه  واقييأة  
ك أ   بعدوا  لم  و ً  بالفرعوس ال ث انتترس ويه   مأله فر الماضووووور وسووووو وليأة تغيير

شووووورء تلم اسف ووووو   لفيأه اكت وووووه  نأه وجرأع وسووووويلة ل، ا  وقد  او  فر لد ال ووووورأ ر  
 وسيلة للأسو  



ت واا  العلم واح ما  ك يراً فر الماضور  ولع أ   د  سوىال ى ا ال ورا   سوياع  الدل  
و،يميته الفاولة للم المجتمعاو اسواوبيأة فر الع ووووووووووووووا الوسوووووووووووووطم  ووا اافاه و  

 ة للميأة تأسست للم ف،مٍ ضيأق اسفق و رفر للي وص الدلييأة وفا،يم ب ر أ 
ا العلمر فر تحر ر اح ما  و  اس ر الدلييأة الى وور أة  ال اضووعة للزوا    سوواىم التطوأ
والماا   وبعد قرو  و  ال ووووووووووووورا    د  ك أ و  العلم واح ما   أم  واانته الطبيييأة  

اء   أ للوو،م وح وووووووووووووووا  بموا ىو ووموع و  لتعودأ  وا ودىموا للم ا.مر  ف،م العلمو
و ما  تطو رس  و  أ تيتيرس فر ووا ىو لي  تحوت الحواس مرو  ل  الاوالود العلميوأة   
تلم التوأووأ  والفلسووووووووووووووفوة واح موا   ولرت الم ويو    أ الفتوال الماودأس كتوال  ىوو   
تلم    بر الى وووووووووووووور ل  ة  و  م   لاووافووة الزوووا  الوو ث تمأ الو ر فيووه  و  ل،وودت  

ة  ولو تفلأم في،ووا   يووانوواً انط قوواً و  وف،وت الى وووووووووووووور  الوو ل   تلطوواء وعلوووواو للميووأ
 ما ب،م 

اح ما  شوو  وور  و رتى  بأووا لدلد   كالتواضوود وا نفتاة والتسووليم وو د  احنسووا  
وتفوواووو  لالووه وقلىووه  ولوو لووع نر  للموواء و ويي  وهمر   ولحوودل   وكوو لووع اسور ود  

 الف سفة 
نيزأس ة ل  توااناتيا الى ووووووووور أة  و،ما لتمت  سنأه لىام الفائق ت أانا بما   ه  ليا     
 ُ ااس 


